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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hol tart és mit mutat a gyermekvédelmi 
intézményvezetők és intézmények átvilágítása?" 

A  kegyelmi  botrányként  elhíresült  események  egyik  következménye  volt,  hogy  márciusban
bevezették  a  gyermekvédelmi  otthonok  vezetőinek  pszichológiai  alkalmassági  vizsgálatát  egy
február végén megjelent rendeletben, de az csak az állami otthonokra vonatkozott, az egyháziak
kimaradtak.  A  tárca  akkor  azt  mondta,  hogy  az  egyházi  intézmények  vezetőinek  kötelező
pszichológiai  alkalmassági  vizsgálatához  törvénymódosítás  szükséges,  amit  „hamarosan”
beterjesztenek az Országgyűlésnek.

 

A rendelet  alapján  a  jelenlegi  és  a  későbbiekben  hivatalba  lépő  vezetőknél  többek  között  a
stressztűrő  képességet,  a  szexuális  devianciától,  alkohol-  vagy  drogfüggőségtől  mentes
élettörténetet,  az  általános  pszichés  állapotot,  az  életkornak megfelelő  érettséget  és  átlag  feletti
érzelmi-indulati kontrollt ellenőrzik.

 

A jóval később beterjesztett, de már elfogadott „gyermekvédelmi csomag” alapján már nem csak a
vezetőknek,  hanem  a  szakmai  munkakörben  foglalkoztatottnak  is  kötelező  a  pszichológiai
alkalmassági  vizsgálata,  a  kifogástalan  életvitel  ellenőrzésben való  részvétel,  valamint  az  előző
munkáltató  megkeresése.  Felvetődik  a  kérdés,  akkor  mi  a  helyzet  a  rendelet  alapján  indult
vizsgálatokkal?

 

Egy  ezzel  kapcsolatos  írásbeli  kérdésünkre  (K/7857)  nem kaptunk  kimerítő  választ,  de  egy,  a
sajtóban megjelent cikkből kiderült, hogy kétnapos alkalmassági vizsgálattal kezdődött a vezetők
tesztelése: kb. 100-150 kérdésre kellett válaszolnunk, a teszt első fele reggel 8-tól 13 óráig tartott az



5 perces pihenőkkel együtt.  „A tesztek közé el voltak rejtve a vezetők személyiségére vonatkozó
kérdések, ezekben a kollégákkal való együttműködésre, a konfliktushelyzetek kezelésére kérdeztek
rá.” A megkérdezett résztvevő elmondta azt is, hogy minden intézményvezető megfelelő minősítést
kapott.  Hozzátették: az átvilágításnak ezzel nincs vége, a következő forduló pár hét múlva lesz,
akkor klinikai szakpszichológusokkal fognak beszélgetni.

 

Továbbá Rétvári  Bence államtitkár április tájékoztatása szerint „a Kormány átfogó, soron kívüli
hatósági  ellenőrzést  rendelt  el  minden  gyermekotthon  tekintetében,  a  Kormányhivatalokkal
együttműködésben a bántalmazási esetek belső kivizsgálására fókuszálva. Az ellenőrzések március
és április folyamán zajlanak le és 530 bentlakásos gyermekintézményt érintenek. Ezek közül 416
állami, 6 nem állami (civil szervezet), 108 pedig egyházi fenntartásban működik. Eddig már több
mint 440 intézményben indult meg a soron kívüli hatósági ellenőrzés. A végrehajtó kormányhivatal
az eljárása során tudomására jutott bűncselekmény gyanúja esetén köteles feljelentést tenni.”

Mindezek miatt kérdezem:

• Hol tart és mit mutat a gyermekvédelmi intézményvezetők átvilágítása?
• Az első fordulót már teljesítette mindenki, vagy még vannak, akik várnak rá? Ha 

vannak, mennyien vannak, mely megyék maradtak utoljára? Mennyien vannak túl a 
második fordulón is?

• Van olyan vezető, aki nem "ment át", nem teljesített jól a teszten? Milyen problémák,
alkalmatlansági tényezők derültek ki? Mi az ő sorsuk?

• Kizárólag a tesztek és az elbeszélgetések alapján van-e esélye annak, hogy elveszíti az 
állását a vezető?

• Találtak pedofil, vagy pedofíliára hajlamos vezetőt? 
• Van olyan vezető vagy helyettes, akiről már tudni, hogy az átvilágítás után biztosan 

nem folytathatja a munkáját?
• Most már akkor, a „gyermekvédelmi csomag” elfogadása után át tudják világítani az 

egyházi intézmények vezetőit is?! Mikor kezdődik meg az ő ellenőrzésük?
• Miként viszonyulnak egymáshoz a rendelet alapján történő ellenőrzések és a törvény 

által előírt még átfogóbb vizsgálatok?
 

• Véget ért-e a korábban bejelentettek szerint április végéig az intézmények 
ellenőrzése? Ha nem, mi a csúszás oka?

• Mit mutatnak az eredmények? Vannak-e eltérések az egyes fenntartók szerinti 
intézmények tekintetében?

• Kiderültek-e szexuális visszaélések vagy más eltussolt problémák? Ha igen, azok hol 
történtek?

• Indított-e a vizsgálatokat végrehajtó bármely kormányhivatal feljelentést ellenőrzés 
során feltárt bűncselekmény miatt? Ha igen, akkor hol?

 

Várom válaszát!
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